
Brugerrådet for Nivå havn 
 
Møde nr. 11, torsdag 11. januar 2024 kl. 19:30 hos Nivå Fritidsfiskerforening 
 
Referat 
 
Deltagere: Anders Kabel, Christian Illum Gadegaard, Claus Corneliussen, Gorm Helles, Poul Henning 
Olsen, Stig Sprange og Uffe S. Andersen 
  
Afbud: Frank Leander og Christian Bentsen 
 
1. Velkommen 

Formanden bød de to nye medlemmer Poul Henning Olsen (Tursejlerne) og Claus Corneliussen 
(Pingvinerne) velkommen og bemærkede, at der ikke foreligger noget egentligt referat fra 
møde nr. 10, men henviste til diverse mail-korrespondance. 
Anders udsender medlemsoversigt sammen med referatet. 
 

2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt. 

3. Fremmøde af interessenter fra Nivå havn 

Poul Henning orienterede om initiativet for at samle bådpladslejerne i en form for lejerfor-
ening, der alene skal varetage bådpladslejernes interesser som lejere og som ikke ser sig selv 
som en konkurrent eller et alternativ til havnens øvrige foreninger. 
Initiativgruppen har indkaldt til et møde i den kommende uge og har også aftalt at mødes med 
et par af kommunalpolitikerne. 
 

4. Refleksion over efterårets uro omkring Brugerrådet og aktuel status 

Brugerrådet drøftede forløbet. 
Brugerrådet aftalte, at formandskabet udarbejder et konkret forslag til kommunen om at give 
pensionister mulighed for at betale takststigningen ved nedskrivning af deres depositum - dog 
sådan, at depositummet ikke må blive nedskrevet mere end det fortsat kan dække havnens 
mulige tilgodehavender ifm. skrotning af forladte både, restancer og lignende. 
 

5. Ny forperson for kommunens fritids- og idrætsudvalg 

Charlotte Sander (A) er ny forperson for udvalget. 
Brugerrådet forventer, at udvalget fortsat vil respektere de aftalte rammer for samarbejdet jf. 
kommunens mails af 13. og 20. november 2023. 
  

6. Budgetforliget 

Poul Henning har fået aktindsigt i havnens økonomi og har gennemgået de modtagne regnska-
ber, hvilket har givet anledning til en række spørgsmål.  
Brugerrådet forventer at der ifm. den aftalte økonomi-workshop fælles med FiU i marts vil 
opnå en større grad af transparens.  
Brugerrådet vil arbejde videre med problemstillingen op mod byrådets budgetseminar. 
 
 



 
7. Tilbagemelding fra Christian om beredskabet i forbindelse med stormen Pia 

Der var enighed om at beredskabet havde fungeret overraskende godt og med stor opbakning 
fra havnens brugere.  
Vandstanden nåede op på 139 cm – altså noget fra de mest alarmerende prognoser. 
Beredskabet i havnene vil blive vurderet i regi af FLID. 
Havnekontoret vil udsende en plan til havnens brugere for oprydning, når sandsækkene ikke 
længere er bundfrosne. 
 

8. Nyt fra Havnen ved Christian 

Jollerampen er blevet forsinket pga. frost og storm. 
Ramperne ved Roklubben og Kajakklubben er blevet udskiftet. 
K-broen og gangbroen udfor Kajakklubben vil blive repareret snarest. 
Udskiftningen af el-standere er nu gennemført, men stødte undervejs ind i uforudsete udfor-
dringer, der har belastet projektet med knap 50.000 kr. 
Der arbejdes på at etablere et tanksug. 
Mulighederne for et diesel-tankanlæg sonderes, men de ser ikke ud til at være økonomisk reali-
stiske. 
Der opsættes nye indsejlingsfyr, som udstyres med blinklys for at undgå forveksling med trafik-
lyset ved indkørslen fra Strandvejen. 
Der er endnu ikke truffet beslutning om hvor og hvordan det nye havnekontor og servicebyg-
ning skal bygges.  
Brugerrådet opfordrede til at sikre, at bygningerne kommer til at passe arkitektonisk ind i den 
eksisterende røde bebyggelse med saddeltage. 
 

9. Eventuelt 

Intet at referere. 
 

10. Næste møde 

Næste møde afholdes den 29. februar 2024 kl. 19:30 i Nivå Bådlaug. 
Der er aftalt workshops med FIU den 4. marts og den 14. august 2024 kl. 15:30-17:00. Sted op-
lyses senere. 
 

Referent: Anders 

 


